
UCHWAŁA NR XIX/38/2024 
MŁODZIEŻOWEJ RADY MIASTA GDAŃSKA 

z dnia 28 lutego 2024 roku 

w sprawie w sprawie uruchomienia linii 257 

Na podstawie § 8 pkt 4 Młodzieżowej Rady Miasta Gdańska stanowiącego załącznik do Uchwały nr 
XI/177/11 Rady Miasta Gdańska z dnia 26 maja 2011 r. w sprawie powołania Młodzieżowej Rady 

Miasta Gdańska (Dz. Urz. Woj. Pomorskiego Nr 87, poz. 1792 z późn. zm.) uchwala się, co następuje: 

§ 1. 

Młodzieżowa Rada Miasta Gdańska wystosowuje zapytanie o możliwość utworzenia linii 
autobusowej numer 257 w relacji „Wrzeszcz PKP” – „Bysewo” o następującej trasie: 
Dmowskiego – al. Żołnierzy Wyklętych – Słowackiego – al. Kazimierza Jagiellończyka – 
Kartuska – Nowatorów – Budowlanych, kursującej w godzinach szczytu dnia powszedniego. 

§ 2. 

Młodzieżowa Rada Miasta Gdańska proponuje przeprowadzenie badań natężenia ruchu na 
podanej trasie, jak również sugeruje sprawdzenie możliwości finansowania powyższej linii, a 
w przypadku braku przeciwwskazań uruchomienie linii. 

§ 3. 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia 

Przewodnicząca 
Młodzieżowej Rady Miasta Gdańska 

/-/Wiktoria Bojanowska 



UZASADNIENIE 

Sytuacja dzielnicy Kokoszki w kwestii transportu publicznego od wielu lat nie poprawiła się. 

Mimo dużego wzrostu zaludnienia w ostatnich latach nie można było zaobserwować 

wyraźnego ulepszenia siatki transportowej. Dziś tylko jedna linia autobusowa, o numerze 167, 

łączy Kokoszki bezpośrednio ze Śródmieściem, a dotarcie do centrum miasta z pętli „Bysewo” 

rozkładowo zajmuje nawet 50 minut1. Dojazd do dworca kolejowego w Gdańsku - Wrzeszczu  

z przystanku „Karczemki”, jednego z najważniejszych na terenie dzielnicy, zabiera autobusom 

linii 168 48 minut. Osoby korzystające z powyższych linii muszą do czasu przejazdu doliczyć 

dojście oraz powrót z przystanków i ewentualne opóźnienia (wynoszące czasem nawet 30-40 

minut). Korzystający z transportu zbiorowego są nieraz zmuszeni wsiadać do autobusu około 

godziny 6:30, by zdążyć do szkoły lub pracy na godzinę 8:00. Powrót również zabiera nie mniej 

niż godzinę. Można na Kokoszkach zaobserwować objawy wykluczenia komunikacyjnego – 

uczniowie wybierają szkoły ponadpodstawowe nie na podstawie potrzeb i ambicji, lecz 

możliwości dojazdu. Niewiele osób nieposiadających samochodu korzysta z Pomorskiej Kolei 

Metropolitalnej, ponieważ nie ma zapewnionego dojazdu czy choćby dojścia do najbliżej stacji, 

„Gdańsk Kiełpinek”. Choć na Kokoszkach nastąpił gwałtowny wzrost zaludnienia (o 45% 

względem 2008 roku, do 10029 osób w 2023 roku2), liczba kursów do Wrzeszcza nie tylko nie 

zwiększyła się, lecz wręcz spadła – na liniach 126 i 157 z pięciu kursów o godzinie szóstej  

i sześciu kursów o godzinie siódmej w 2008 roku3 do sześciu kursów o godzinie 6 i czterech 

kursów o godzinie 7, czyli w sumie o jeden mniej w 2024 roku. 

Ze względu na przebudowę ulicy Budowlanych trasy linii 126 i 157 zostały w ramach objazdu 

poprowadzone przez przystanek „Karczemki” i dalej drogą techniczną wzdłuż al. Kazimierza 

Jagiellończyka. Normalną organizację ruchu przywrócono w dniu 8.01.2024. Połączenia 

objazdowe cieszyły się dużym zainteresowaniem ze strony mieszkańców dzielnicy, jako że 

dojazd do Gdańska Wrzeszcza z przystanku „Karczemki” skracały z 48 minut do 30 minut. 

Wśród mieszkańców pojawiają się głosy poparcia dla utrzymania połączeń w tej relacji, czego 

wyrazem jest uchwała Rady Dzielnicy Kokoszki.  

Z powodu długich czasów przejazdu do najważniejszych części miasta Gdańska oraz niskiej 

częstotliwości kursowania transportu zbiorowego, nawet wprowadzenie linii o charakterze 

szczytowym, to znaczy kursującej w godzinach porannego i popołudniowego szczytu 

                                                      
1 aktualne czasy przejazdów i dane na podstawie: https://ztm.gda.pl/  
2 źródła: https://download.cloudgdansk.pl/gdansk-pl/d/20091229253/raport-2008.pdf, 
https://bip.gdansk.pl/urzad-miejski/Podzial-administracyjny-Gdanska,a,647  
3 dane z 2008 roku na podstawie: http://web.archive.org/web/20080303203615/http://ztm.gda.pl/  



przewozowego od poniedziałku do piątku, byłoby dużą zmianą na lepsze i poprawiłoby 

warunki życia w dzielnicy Kokoszki. Z tych względów liczymy na pozytywną odpowiedź na 

nasze zapytanie. 

Wnioskodawca: Komisja Równego Traktowania 

 


